
Referat - Skolebestyrelsesmøde 
Skolecenter Jetsmark 

 
Onsdag den 13. februar 2019 - klokken 17.00 til 20.30 

 

 
 
Deltagere: 
Rikke Olssen (formand), Kjeld Hedegaard (næstformand), Lotte D. Mortensen 
(forældrerepræsentant/specialafd.), Lisbeth Nielsen(forældrerepræsentant), Janni 
Ladefoged Kristiansen (forældrerepræsentant), Pernille Schou 
(forældrerepræsentant), Kristian Kristensen (forældrerepræsentant), Emilie 
Hedegaard Bjerre (elevrepræsentant), Julie Knudsen Marskot (elevrepræsentant), 
Heidi Bollerup (medarbejderrepræsentant), Erik Brink  (medarbejderrepræsentant), 
Jakob Voldby (skoleleder, sekretær), Henrik Møller/Lars Bang (afdelingsleder) 
 
 
Fraværende/afbud: ingen 
 
Referent: Lars Bang 
 
1. Nyt og opfølgning ift. elevrådet 
Ansvarlig: Rikke Olssen/Jakob Voldby, klokken 17.00 - 17.20 
Vi byder Julie og Emilie velkommen, med en introduktion til skolebestyrelsens 
opgaver og en præsentationsrunde - og vil herefter lytte til hvad eleverne bringer ind 
af emner der ønskes drøftet på dette og kommende bestyrelsesmøder. 
 
Referat: 
Trivselsdag:  
Elevrådet er kommet med forslag for mellemtrin og udskoling. Mellemtrin vil gerne 
være her fredag, og afholder trivselsdag der. 
Udskoling: Torsdag aften med forskellige værksteder mod at holde fri fredag. 
Elevrådet har foreslået værkstederne.  
 
Boden:  
God mad men bredere udvalg. Eleverne synes priserne er for høje og svær at 
gennemskue.  
 
 
Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
elever 
 

https://uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen
https://uvm.dk/folkeskolen/organisering-og-ledelse/skolens-ledelse/skolebestyrelsen


2. Opfølgning ift. referat fra sidst 
Ansvarlig: Rikke Olssen/Jakob Voldby, klokken 17.20 - 17.30 
https://drive.google.com/open?id=1qVFXU8jhR-DESMvppZlCMnSm9UiMN58TegRr
qNwiOOc  
 

● Deltagelse i Skolebestyrelsesseminar den 2. marts? 
● Skolens hjemmeside (principper mv) 

 
Referat: 

● Seminar bliver uden skolebestyrelsens deltagelse.  
● Skoleprincipper på Skoleporten er lagt op 

 
3. Nyt fra Formanden 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 17.30 - 17.50 
 

● AULA test  
● Skole-hjem samarbejdet 
● Samarbejdet med kontaktforældre 
● Folkeskolen i Top20 - DRO-møder 

 
Referat: 

● AULA test. Rikke var til møde i København. Der er en oplevelse af at AULA 
ikke er på plads ift indkøring. Ledelsen har også testet AULA i kommunal regi, 
de oplevede AULA er godt på vej og nem at overskue, hvis man har kendskab 
til Facebook.  

● Skole-hjem samarbejdet og samarbejde med kontaktforældre. Drøftelse af 
indhold og deltagelse på forældremøder, hvordan vi skaber øget deltagelse 
og engagement. Der aftales at der til næste SB møde planlægges dag med 
kontaktforældre ift deres rolle.  

● Folkeskole Top20. Åben arrangement i Brovst om hvordan fremtidens 
folkeskole skal se ud. Forslag og ideer fra den aften indgår i et samlet udspil i 
Børne og Familie Udvalget.  

 
4. Skoleboden 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 17.50 - 18.00 
Skolebodens drift er pr. 1. februar overgået til Detlev, som har forpagtet Boden. Der 
gives en status på samarbejdet med Skolemad-Jammerbugt. 
 
Referat: 

● Detlev vil gerne inddrage elevrådet ift udvalg og serviceniveau 
● Skolen har fortsat en andel ind i udvalget af mad. Det skal være sundt. Der 

skal være sammenlignelige tilbud mellem Pandrup og Kaas.  
● Der er sket en prisstigning fordi der er kommet moms på, da det ikke længere 

er skolen som står for det. Prisudvikling skal dokumenteres og godkendes af 
skolen.  

● Ved fravær i boden og boden er lukket skal Detlev orienterer skolens kontor. 
Kontoret informerer om aflysning på intra.  

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
elever 
 

https://drive.google.com/open?id=1qVFXU8jhR-DESMvppZlCMnSm9UiMN58TegRrqNwiOOc
https://drive.google.com/open?id=1qVFXU8jhR-DESMvppZlCMnSm9UiMN58TegRrqNwiOOc


 
5. PAUSE - klokken 18.00 - 18.25 
 
6. Strategi for kommunikation mellem skole og hjem 
(AULA) 
Ansvarlig: Rikke Olssen/Jakob Voldby, klokken 18.25 - 18.45 
Ifm implementeringen af AULA. anbefales det skolerne at vedtage en strategi for 
anvendelsen af de digitale platforme til skole-hjem-dialogen. I dag anvendes 
ForældreIntra og det er forældrenes oplevelse, at det bruges meget forskelligt fra 
klasse til klasse og fra lærer til lærer, og at ForældreIntra til tider fyldes med 
ikke-relevant information eller informationen publiceres uhensigtsmæssige steder. 
 
Implementeringsgruppen i Jammerbugt består ud over en projektleder, af 
skoleledere, overordnede dagtilbudsledere samt fællestillidsrepræsentanter fra 
BUPL, DLF, HK og FOA. Desuden er der nedsat en AULA-gruppe på hver skole, 
bestående af medarbejdere.  
 
Her i kommunen henvises er der i den nye vedtagne Digitaliseringsstrategi fastlagt at 
skolerne skal udarbejde lokale principper for det digitale forældresamarbejde. 
 

 
 
Skolebestyrelsen ønsker en drøftelse af hvordan vi sammen kan udarbejde et lokalt 
princip for det digitale forældresamarbejde 
 
Referat: 

● Vi ser frem til en fælles platform i AULA, hvor det i dag i Intra er adskilt i 
forældre, - elev og personaleintra.  

● 1. april kan skolen benytte AULA og forældre 1. august. Dagtilbud kommer 
med i 2020. 

● Der drøftes en implementeringsstrategi på baggrund af et Forvaltningsudspil i 
foråret.  

● Drøftelse af princip for information mellem skole og hjem. Der er enig om at 
lave overordnet principper for hvor informationer skal lægges afhængig hvem 
som er afsender fx eksterne samarbejdspartnere, fra skolen, fra lærerne. Et 
princip om forventningsafstemning om mængde af info kan tages på 
forældremøder i de enkelte klasser/årgange, men at det i sidste ende er 
skolens vurdering af omfang.  

● Punktet sættes på næste SB møde, der nedsættes en arbejdsgruppe med 

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
elever 
 

https://www.jammerbugt.dk/intern/aula/
https://www.jammerbugt.dk/Umbraco/openpublic/EsdhFile/Download?id=1530&url=Bilag/Punkt%2057%20-%20Bilag%201%20-%20Digitaliseringsstrategi.pdf


interessenter bestående af SB, elever, personale og ledelse på baggrund af 
Forvaltningens udspil.  

 
7. Ny Skolereform 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 18.45 - 19.15 
 
Folketinget har vedtaget en række justeringer på Folkeskoleområdet - se mere her: 
https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2019/jan/193001-folkeskoler-faar-styrket-faglighe
d-flere-midler-til-understoettende  
 

 
 
Skolens ledelse udfolder hvordan vi kommer til at arbejde med disse justeringer i 
den kommende tid. 
 
Referat: 

● Indskoling afkortes med 3 timer. Der bliver tilført midler til den udvidede SFO. 
Skolen skal bruge de ekstra ressourcer ind i undervisningen 

● Mellemtrinnet kan afkorte skoledagen med 2 timer.  
● Udskoling på 7. og 8. årgangs pålægges valgfag indenfor praktisk-musisk fag 

med afsluttende prøve. Udskoling kan samtidig have kortere skoledag med 2 
timer. Skolen søger dispensation for elitelinjer ikke skal pålægges at have 
praktisk-musisk fag oveni. Ligeledes at vi søger dispensation for at bibeholde 

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
elever 
 

https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2019/jan/193001-folkeskoler-faar-styrket-faglighed-flere-midler-til-understoettende
https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2019/jan/193001-folkeskoler-faar-styrket-faglighed-flere-midler-til-understoettende


linjerne således vi ikke skal ændre konceptet. Det betyder at elever der ikke 
er på elitelinjerne skal have 33 timer og elever på elitelinjer fastholder 35 plus 
den ekstra lærerressource ind i undervisning.  

● SB bakker op omkring kortere skoledage.  
 
 
8. Orientering fra ledelse og medarbejderrepræsentanter 
Ansvarlig: Jakob Voldby og medarbejderrep., klokken 19.15 - 19.40 

● Implementering af vedtagne principper 
● Status på vikarforbrug 
● Daglig drift 

 
Referat: 

● Børne og Familieudvalget har været på besøg. 
● Der er lavet aftaler med en Fundraiser ift at søge økonomiske støtte til 

skolens tiltag.  
● Vikarudgiften på sygefravær er faldet med 25%. Tallet er nu 2.1% for 

sygefraværet. Gennemsnittet i kommunen er ca. 4,5 %. 
● Daglig drift. God stemning blandt kollegaer på begge matrikler, man føler sig 

set og hørt og der er en høj grad af fællesskab og social kapital. Elitelinjer 
trækker fortsat nye elever til udefra. Lærere som er Facebookadministratorer 
formidler positiv om aktiviteterne på skolen. 
 

 
9. Regnskab 2018 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 19.40 - 19.55 
 
Referat: 

● Jakob gennemgik nøgletallene for genopretningsplanen. Der er tilfredshed 
med afvikling af gælden, som snart er afviklet. 

 
10. Status på budget 2019 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 19.55 - 20.05 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen godkender budget 2019 
 
11. Årshjul 
Ansvarlig: alle, klokken 20.05 - 20.20 
Kan vi byde ind med emner og punkter vi gerne vil arbejde med hen over året? 
Formanden vil herefter udarbejde et udkast til et årshjul. 
 
Referat: 
Punktet udgår og sættes på til næste møde.  
 
12. Eventuelt 

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
elever 
 



Ansvarlig: alle, klokken 20.20 - 20.30 
 

● Kickoff Ny skole åbent arrangement 11. marts. 1. fase skoleåret 2020/2021.  
● Kommunal indsats for at flere unge ikke begynder at ryge. Hvordan kan 

skolen bidrage ind i denne indsats. Punktet tages på kommende møder.  
● Næste møde 8. april. Sidste møde 19. juni.  

 
 
 

Gennem trivsel, medansvar og professionelle læringsmiljøer vil vi danne de dygtigste 
elever 
 


